

Colonoscopy Bowel Preparation Tips

Bowel preparation empties your colon so that it is ready for a successful colonoscopy. An empty colon is the best way for the doctor to see if there is any abnormal tissue and prevents the need to repeat the procedure.

The information below is intended to support the instructions given to you by the doctor or facility performing your colonoscopy. Please contact them if you have any questions about your upcoming procedure.

Week before your colonoscopy:

- ▶ Buy the bowel preparation supplies recommended by the doctor or facility performing your procedure.
- ▶ Do **not** eat any corn or seeds (e.g. flax, poppy, or sesame).
- ▶ Do **not** take any iron or fibre supplements, omega-3 fatty acids, or fish oil.
- ▶ Arrange for a ride home as you will be drowsy from the medication given during the procedure.
- ▶ If you are diabetic, speak to your doctor for any special instructions.

Day before your colonoscopy:

- ▶ **Do not eat any solid foods.**
 - You can have clear soup, broth or bouillon, and light-coloured (orange or yellow) Popsicles or Jell-O.
- ▶ **Do not drink any alcohol.**
- ▶ **Make sure to drink plenty of clear fluids.**
 - Water, ginger ale, black coffee or tea (sugar additive is ok), clear juices, and Gatorade/Powerade (no red, blue, purple or green).



Follow the bowel instruction given to you by the doctor or facility performing your colonoscopy.

Your colon is empty when you are passing liquid poop that is clear to yellow in colour.

NOT OKAY



Dark and murky

NOT OKAY



Brown and murky

NOT OKAY



Dark orange and semi-murky

NOT OKAY



Light orange and mostly clear

OKAY



Clear to yellow

Helpful Tips

- ▶ Use a timer to remind you when to take your next drink of the bowel preparation solution.
- ▶ Keep the bowel preparation solution in the fridge – it's easier to drink when cold.
- ▶ Use a straw to make it easier to swallow.
- ▶ Stay close to a toilet. You will have frequent, loose bowel movements.
- ▶ If you feel sick, wait 20-30 minutes, then continue to drink. If you feel nauseous, it is ok to take 25-50 mg of Gravol. Keep in mind that Gravol may make you drowsy.

Day of colonoscopy:

- ▶ Do not eat solid foods or drink alcohol.
- ▶ You may continue to drink clear fluids, stopping **3 hours** before the colonoscopy.

If you have any questions about your procedure or your bowel preparation, please call the facility performing your colonoscopy, the office of the doctor performing the procedure, or ColonCheck at 1-855-952-4235.

Conseils de préparation des intestins pour une coloscopie

La préparation des intestins permet de vider votre côlon afin de garantir le succès de la coloscopie. Un côlon vide permet au médecin de détecter la présence de tissus anormaux et d'éviter d'avoir à répéter l'examen.

Les renseignements ci-dessous visent à vous aider à suivre les consignes que vous a données votre médecin ou l'établissement où vous subirez votre coloscopie. Veuillez communiquer avec eux si vous avez des questions concernant l'examen à venir.

Une semaine avant votre coloscopie :

- ▶ Achetez le nécessaire de préparation de vos intestins que vous a recommandé le médecin ou l'établissement où vous subirez votre coloscopie.
- ▶ Ne mangez **pas** de maïs ou de graines (de lin, de pavot, de sésame, etc.).
- ▶ Ne consommez **pas** de suppléments de fer ou de fibres, d'acides gras oméga-3 ou d'huile de poisson.
- ▶ Organisez votre retour à la maison en demandant à quelqu'un de vous reconduire, car la médication que vous recevrez pour l'examen cause de la somnolence.
- ▶ Si vous êtes diabétique, demandez à votre médecin si vous devez suivre des consignes particulières.

La veille de votre coloscopie :

- ▶ **Ne mangez aucun aliment solide.**
 - Vous pouvez consommer de la soupe et du bouillon clairs, de même que des sucettes glacées et du Jell-O de couleur claire (orange ou jaune).
- ▶ **Ne buvez pas d'alcool.**
- ▶ **Prenez soin de boire beaucoup de liquides clairs.**
 - Eau, soda au gingembre, café ou thé noir (avec ou sans sucre), jus clairs et boissons de type Gatorade/Powerade (pas rouge, bleu, violet ou vert).



Suivez les consignes que vous a données votre médecin ou l'établissement où vous subirez votre coloscopie.

Votre colon est vide lorsque vos selles liquides sont claires ou jaunes.



Conseils pratiques

- ▶ Servez-vous d'une minuterie pour vous rappeler de boire votre prochain verre de solution purgative.
- ▶ Conservez la solution au réfrigérateur – elle se boit plus facilement lorsqu'elle est froide.
- ▶ Buvez-la à la paille pour l'avaler plus facilement.
- ▶ Demeurez près d'une toilette. Vous aurez des selles molles fréquentes.
- ▶ Si vous vous sentez mal, attendez 20 à 30 minutes, puis continuez à boire. Si vous avez des nausées, vous pouvez prendre 25 à 50 mg de Gravol. Gardez à l'esprit que le Gravol peut causer de la somnolence.

Le jour de votre coloscopie :

- ▶ Ne consommez pas d'alcool ni d'aliments solides.
- ▶ Vous pouvez continuer de boire des liquides clairs jusqu'à **3 heures** avant la coloscopie.

Si vous avez des questions concernant la coloscopie ou votre préparation à l'examen, veuillez communiquer avec l'établissement qui fera votre coloscopie, le bureau de la ou du médecin qui fera l'examen ou appelez ColonCheck au 1 855 952-4235.